


Wobec tego,  że  wniosków do porządku obrad nie  zgłoszono  Przewodniczący Rady Miejskiej 
Andrzej Bielski poddał pod imienne głosowanie odczytany porządek obrad.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska

Radni Rady Miejskiej przyjęli następujący porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie  protokołu  nr  XVI/25  z  sesji  Rady  Miejskiej  w  Środzie  Śląskiej  odbytej  w  dniu 

26 marca 2025 roku
4. Nieobecności radnych.
5. „Czas dla mieszkańców”. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał.
7. Interpelacje i zapytania.
8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2024 r. 
9. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Środzie  Śląskiej 

za 2024 rok.
10. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2024 rok.
11. Sprawozdanie Burmistrza Środy Śląskiej z wykonania uchwał Rady Miejskie w Środzie Śląskiej 

za I kwartał 2025 roku.
12. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Środy Śląskiej w okresie między sesjami.
13. Wolne wnioski i informacje.   
14. Zakończenie sesji.  

AD.3.           Przyjęcie protokołu nr XVI/25 z sesji  Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej  odbytej      
w dniu 26 marca 2025 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski  złożył wniosek o przyjęcie bez odczytywania 
protokół nr XVI/25 z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 26 marca 2025 roku, ponieważ żaden 
z radnych nie zgłosił do niego zastrzeżeń, który został przyjęty przez radnych
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
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Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski zamknął punkt obrad. 

AD.4.           Nieobecności radnych.   

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski  poinformował,  że  w  dzisiejszej  sesji 
nie uczestniczy  radny  Zdzisław  Kruszelnicki,  radny  Leszek  Maciejewski  oraz  radna  Aneta 
Słoniowska.

AD.5.           „Czas dla mieszkańców”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Bielski  otworzył  punkt  obrad.  Po czym jeszcze raz 
poinformował mieszkańców, że na podstawie przepisów RODO Ich dane osobowe, wizerunek oraz 
wypowiedzi są nagrywane przez urządzenia rejestrujące obraz i dźwięk, a następnie udostępniane w 
Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego. Następnie stwierdził, że na „Liście mówców” 
(stanowiącej załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) jest wpisana jedna osoba, której oddał głos. 

Mieszkaniec Środy Śląskiej Bogdan Bujnowski:    dzień dobry, witam Pana Przewodniczącego, 
witam Szanownych Radnych, Pana Burmistrza,  jestem dzisiaj  pierwszy raz na tej  sesji,  ale nie 
mogłem  dzisiaj  nie  przyjść  po  prostu.  Przyszedłem  tutaj  prosić  Państwa  o  wsparcie  dla  tego 
młodego średzianina, który w tej chwili nie może tu przyjść, który obecnie jest w bardzo ciężkim 
stanie w szpitalu, sparaliżowany. On się nazywa ….., mieszka tu niedaleko, bardzo mądry i warty 
tego, żebyśmy wszyscy tutaj pomogli w tej ciężkiej sytuacji, bo nie wiadomo, kiedy taka może 
nastąpić na nas ciężka sytuacja, sami dobrze o tym wiecie. Dlatego bardzo proszę, bo Środa jest  
naszym takim wspólnym w tej chwili, tak czuję, bo jesteście moimi przyjaciółmi, wspólną taką 
prawie rodziną. Także moja prośba jest taka, że może zorganizować jakąś zbiórkę, akcję, czy to 
podjąć jakąś uchwałę, żeby takie sytuacje, gdzie są naprawdę dla ludzi tragiczne, bo rodzice nie 
mają Jego pieniędzy na to leczenie,  na tę rehabilitację,  bo uszedł ledwo z życiem ten chłopak, 
osobiście też go znam. I potrzebuje pomocy, po prostu Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
proszę żebyście Szanowni Radni, moi przyjaciele, żebyśmy po prostu, na ile możemy, nie wiem, 
zorganizować w Rynku jakąś  taką akcję  wsparcia.  Na pewno się  przyłożymy jako średzianie i 
dopomożemy,  żeby  ten  człowiek  wyszedł  z  tego  szpitala,  żeby  pomoc  społeczna  mu nie  była 
potrzebna,  bo  dzisiaj  też  taki  temat  będzie,  żebyśmy mieli  tę  satysfakcję,  że  możemy pomóc. 
Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski:     bardzo dziękuję Panie Bogdanie, sprawa 
myślę, że większości z nas tego młodego człowieka jest znana poprzez to, że była dość mocno 
nagłośniana  na  portalach  społecznościowych.  Jeszcze  dodatkowo  mogę  po  pierwsze,  przesłać 
Państwu Radnym i też Pani Burmistrz, ale pewnie to chyba zbędne będzie, link do zrzutki. Jest po  
pierwsze zrzutka prowadzona na zrzutka.pl. Po drugie zaś Państwo też doskonale o tym wiedzą, że 
miał odbyć się festyn organizowany przez taką grupę średzian zaangażowanych, nie dalej jak pół 
godziny temu rozmawiałem z jednym z organizatorów, który również informował mnie, jesteśmy w 
takim stałym ścisłym kontakcie w tej kwestii. Ten festyn, który miał się odbyć chyba teraz pod 
koniec 27 kwietnia, o ile się nie mylę, odbędzie się prawdopodobnie w czerwcu, są tam wiem, że 
dogrywane szczegóły takie techniczne z jednostkami organizacyjnymi gminy. I myślę, że zarówno 
jednostki organizacyjne, pracownicy urzędu, spółek, jak i radni również włączymy się aktywnie i 
też finansowo do tej pomocy. Także możemy to chyba zapewnić Panu, tak tutaj wszyscy uroczyście. 
Dziękuję bardzo w takim razie,  jeśli  Pan już nie ma nic do dodania,  to teraz zapraszam Panią 
Cecylię  Marcinkowską,  Przewodniczącą  Średzkiej  Rady  Seniorów.  Tak  się  składa,  że  w 
poniedziałek  byłem obecny na  sesji,  zaprosiłem szczególnie  ciepło,  mocno,  skutecznie,  jak  się 
okazuje Panią Przewodniczącą do udziału i bardzo się cieszę, że Pani jest, oddaję Pani głos.

Przewodnicząca  Średzkiej  Rady  Seniorów  Cecylia  Marcinkowska:   Szanowny  Panie 
Przewodniczący,  Szanowni  Radni,  Średzka  Rada  Seniorów  28  kwietnia  podjęła  uchwałę,  ja 
pozwolę  sobie  ją  przeczytać,  w  sprawie  postulatu  o  podjęcie  działań  dotyczących  poprawy 
dostępności usług rehabilitacyjnych oraz wsparcia dla osób z chorobami neurodegeneracyjnymi. 
Średzka Rada kieruje zapytanie w formie uchwały dotyczącej potrzeby podjęcia działań na szczeblu 
lokalnym, w sprawie dostępności do usług rehabilitacyjnych na Narodowy Fundusz Zdrowia lub 
innych  mechanizmów  finansowania,  jak  również  wsparcia  udzielanego  osobom  chorym  na 
wspomniane  choroby  neurodegeneracyjne  i  ich  rodzinom.  Postulat  pojawił  się  w  oparciu  o 
przeprowadzone ankiety wśród sołtysów naszej gminy, dotyczących problemów natury społecznej 
naszych  seniorów.  Okazuje  się,  że  największym  problemem  jaki  wybrzmiał  w  ankietach,  jest 
problem dostępności do właśnie usług rehabilitacyjnych na Narodowy Fundusz Zdrowia. Osoby, 
które chcą korzystać z rehabilitacji można by podzielić na dwie kategorie. Pierwsza kategoria to są 
osoby,  które  były  hospitalizowane,  które  po  opuszczeniu  szpitali  w  ramach  zaleceń  lekarskich 
muszą korzystać z usług rehabilitacyjnych. Ośrodków rehabilitacyjnych na naszym terenie jest dość 
dużo, ale są to ośrodki prywatne. Niestety z uwagi na budżet seniorów, nie zawsze jest on w zasięgu 
ich ręki, że tak powiem kolokwialnie. I cóż się dzieje? Osoby te najczęściej rezygnują z tych usług, 
bo po prostu na nich ich nie stać. Drugą kategorią stanowią osoby starsze, które doznały urazu bądź 
też wielochorobowość powoduje, że muszą sięgać po usługi rehabilitacyjne. Jeśli chodzi o grupę 
osób cierpiących na choroby neurodegeneracyjne,  okazuje się,  że  na naszym terenie mamy ich 
sporo.  Jaka to jest  grupa schorzeń? Są to schorzenia,  gdzie  dochodzi  do uszkodzenia komórek 
nerwowych, w efekcie do obumarcia tych komórek nerwowych w mózgu, rdzeniu kręgowym. W 
związku z powyższym mamy ogromny problem, jeśli chodzi o funkcjonowanie układu nerwowego. 
Jak wygląda sytuacja z dostępnością na dzień dzisiejszy w Środzie Śląskiej? W zasadzie tylko ul. 
Mostowa  obsługuje  na  Narodowy  Fundusz  Zdrowia.  Czeka  się  rok  albo  nawet  ponad  rok,  w 
związku z powyższym, mamy do czynienia z powikłaniami u tych osób. Także bardzo apelujemy o 
rozpatrzenie naszej uchwały. Dziękuję, to tyle jeśli chodzi o uzasadnienie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski:      bardzo dziękuję Pani  Przewodnicząca, 
pozwolę sobie rozpocząć, czy ktoś z Państwa tutaj będzie chciał zabrać głos? Znamy sytuację jako 
wieloletni doświadczeni samorządowcy służby zdrowia, która w ostatnich miesiącach jest bardzo 

 4



trudna. Ja już mówiłem o tym podczas posiedzenia, że to jest tajemnica Poliszynela. Wszyscy o tym 
dokładnie jednak wiedzą, że nowych kontraktów NFZ nie zawiera, a jeśli chodzi o odnowienie 
tych, które są obowiązujące jest z tym też duży problem. Co nie oznacza oczywiście, że my jako 
Rada i organy wykonawcze, czyli Burmistrz ze swoim zespołem nie może lobować, mobbingować, 
może nawet wręcz powiem, czyli nie stać z założonymi rękoma w tej kwestii.

Zastępca  Burmistrza  Środy  Śląskiej  Marcin  Brzeziński:    dziękujemy  za  ankietę  i  za 
zainteresowanie,  rzeczywiście  ta  rehabilitacja  to  taka  pięta  Achillesa.  Niestety  ona  nie  zależy 
całkiem od nas, jako od Gminy Środa Śląska, tylko ten nieszczęsny Narodowy Fundusz Zdrowia. 
Natomiast ja widzę światełko w tunelu przy dobrej współpracy z SP ZOZ-em powiatowym, który 
ma  budynek  szpitala  i  wiem,  że  jak  remontowaliśmy  ten  budynek,  to  jednym z  założeń  była 
również  ta  rehabilitacja.  I  jest  teraz  ambulatorium,  otworzyli  POZ,  czasowo  hospicjum 
wynajmowane  na  czas  remontu,  ale  w  końcu  to  się  zwolni.  I  myślę,  że  tutaj  jest  szansa  na  
przynajmniej  tą  taką  fizjoterapię,  rehabilitację  podstawową  w  budynku  szpitala  przy  dobrej 
współpracy i Gminy i Powiatu. Aczkolwiek temat służby zdrowia nie zależy od nas niestety i to co 
się dzieje w całym kraju, nie tylko u nas, no jest ciężka sytuacja, ale postaramy się tutaj działać też. 
Czasami  pojawiają  się  programy  profilaktyczne,  do  których  chcemy  składać  wnioski  o 
dofinansowanie też takie gminną profilaktykę, być może uda nam się. Dziękujemy za zgłoszenie 
takiego problemu, bo ja nie miałem świadomości, że aż tak duży wśród seniorów to jest, że to jest 
najważniejsze. Dziękujemy. 

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski zamknął 
dyskusję, jak i punkt obrad.

AD.6.           Rozpatrzenie projektów uchwał.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył punkt obrad, po czym zgłosił wniosek 
o nieodczytywanie pełnej treści projektów uchwał, który został przyjęty przez radnych.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska

Następnie  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski  poinformował, że projekty uchwał 
zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Środa Śląska.
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1) projekt uchwały nr 39/2025 – w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji celowych 
dla  osób  fizycznych  na  dofinansowanie  z  budżetu  Gminy  Środa  Śląska  prac  obejmujących 
wymianę  źródeł  ciepła  w  budynkach  i  lokalach  mieszkalnych  na  korzystniejsze  z  punktu 
widzenia  kryterium  sprawności  energetycznej  oraz  kryterium  ekologicznego,  przedstawił 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski, który poinformował, że stałe komisje Rady 
Miejskiej w Środzie Śląskiej zaopiniowały pozytywnie ww. projekt uchwały. Po czym otworzył 
dyskusję w punkcie.

Sekretarz Gminy Środa Ślaska Aleksandra Sadowska:     Szanowni Państwo, w § 1 niniejszego 
regulaminu,  który jest  załącznikiem do projektu uchwały 39/2025,  należy dołożyć tak jak tutaj 
widzicie Państwo ust. 2 o następującym brzmieniu: „Dotacja celowa, o której mowa w ust. 1 nie  
może zostać przeznaczona na dofinansowanie kosztów inwestycji realizowanych w nieruchomości 
wykorzystywanej w całości lub w części do prowadzenia działalności gospodarczej w rozumieniu 
unijnego prawa konkurencyjności”. Niniejsza zmiana została zasugerowana przez Urząd Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów, dlatego też musimy taki zapis wprowadzić. Kolejna autopoprawka, 
która zostaje wprowadzona w niniejszym załączniku, to tylko porządkowa w zakresie § 4, gdzie 
dotychczasowy ust.  7 ma być ust.  6,  dotychczasowy ust.  8 ma być 7.,  a  ust.  9 ma być ust.  8.  
Natomiast jeszcze po § 9, też w tym samym załączniku, należy wprowadzić § 10 zamiast § 11, to  
jest tylko po prostu porządkowa numeracja. Dziękuję. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski  zamknął  dyskusję  i  poddał  pod  imienne  głosowanie  –  projekt  uchwały  nr  39/2025  – 
w sprawie  określenia  zasad  i  trybu  udzielania  dotacji  celowych  dla  osób  fizycznych  na 
dofinansowanie  z  budżetu  Gminy  Środa  Śląska  prac  obejmujących  wymianę  źródeł  ciepła  w 
budynkach i  lokalach  mieszkalnych na  korzystniejsze  z  punktu  widzenia  kryterium sprawności 
energetycznej oraz kryterium ekologicznego – wraz z autopoprawkami.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę nr XVII/134/25 w sprawie określenia zasad 
i trybu udzielania dotacji celowych dla osób fizycznych na dofinansowanie z budżetu Gminy 
Środa  Śląska  prac  obejmujących  wymianę  źródeł  ciepła  w  budynkach  i  lokalach 
mieszkalnych na korzystniejsze z punktu widzenia kryterium sprawności energetycznej oraz 
kryterium ekologicznego.
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2) projekt uchwały nr 40/2025 – zmieniający uchwałę Nr XV/119/25 Rady Miejskiej w Środzie 
Śląskiej z dnia 19 lutego 2025 w sprawie emisji obligacji,  przedstawił  Przewodniczący Rady 
Miejskiej  Andrzej  Bielski,  który  poinformował,  że  stałe  komisje  Rady  Miejskiej 
w Środzie Śląskiej zaopiniowały pozytywnie ww. projekt uchwały. Po czym otworzył dyskusję 
w punkcie.

Skarbnik  Gminy  Środa  Śląska  Marcin  Popiuk:   Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado, 
chciałem wprowadzić drobne autopoprawki do projektu uchwały, one są zaznaczone tym kolorem. 
Po pierwsze, w punkcie 2 należy dopisać przepisując treść z uchwały zmienianej, którą zmieniamy: 
„1.  Obligacje  zostaną  wyemitowane  w  następujących  seriach:”,  to  taka  zmiana  merytoryczna. 
Pozostałe mają charakter taki formalno-porządkowy, tu dzięki współpracy z Paniami z Biura Rady 
udało się parę takich drobiazgów skorygować po to, żeby uchwała była poprawna w zakresie tym 
formalnym. Po pierwsze, w tytule uchwała zmieniająca wpisałem 2025, a jej numer na końcu jest 
łamany przez 25. W punkcie 2 dodajemy literkę, czy słowo „w”, w punkcie 3 również „w” i to 
brzmi dalej w § 4 i tak dalej, i tak dalej. Tutaj dodajemy punkt 4, numeracja też była błędna, bo było 
a, b, a, b, a ma być oczywiście po kolei a, b, c, d. I w punkcie 4 również słowo „w”, takie drobne  
korekty. Dziękuję. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski  zamknął  dyskusję  i  poddał  pod  imienne  głosowanie  –  projekt  uchwały  nr  40/2025  – 
zmieniający uchwałę Nr XV/119/25 Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej z dnia 19 lutego 2025 w 
sprawie emisji obligacji - wraz z autopoprawkami.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła  uchwałę nr XVII/135/25 zmieniającą uchwałę Nr 
XV/119/25 Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej z dnia 19 lutego 2025 w sprawie emisji obligacji.

3) projekt  uchwały  nr  41/2025  –  w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi 
Średzkiemu  na  dofinansowanie  zadania  projekt  techniczny  przebudowy  dróg  powiatowych 
nr 2060D Szczepanów -  Kobylniki  -  Lubiatów -  Klęka,  nr  2063D Szczepanów -  Zakrzów, 
nr 2064D  Szczepanów  -  Rzeczyca  wraz  ze  ścieżkami  rowerowymi  w zakresie  ścieżek 
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rowerowych,  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski,  który 
poinformował, że stałe komisje Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej zaopiniowały pozytywnie 
ww. projekt uchwały. Po czym otworzył dyskusję w punkcie.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski zamknął  dyskusję  i  poddał  pod  imienne  głosowanie  –  projekt  uchwały  nr  41/2025  – 
w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Średzkiemu  na  dofinansowanie  zadania 
projekt techniczny przebudowy dróg powiatowych nr 2060D Szczepanów - Kobylniki - Lubiatów - 
Klęka, nr 2063D Szczepanów - Zakrzów, nr 2064D Szczepanów - Rzeczyca wraz ze ścieżkami 
rowerowymi w zakresie ścieżek rowerowych. 
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska

Rada  Miejska  w  Środzie  Śląskiej  podjęła  uchwałę  nr  XVII/136/25 w  sprawie  udzielenia 
pomocy  finansowej  Powiatowi  Średzkiemu na  dofinansowanie  zadania  projekt  techniczny 
przebudowy  dróg  powiatowych  nr 2060D  Szczepanów  -  Kobylniki  -  Lubiatów  -  Klęka, 
nr 2063D  Szczepanów  -  Zakrzów,  nr  2064D  Szczepanów  -  Rzeczyca  wraz  ze  ścieżkami 
rowerowymi w zakresie ścieżek rowerowych.

4) projekt uchwały nr 42/2025 –  w sprawie zmiany budżetu Gminy Środa Śląska na 2025 r., 
przedstawił  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski,  który poinformował, że stałe 
komisje  Rady  Miejskiej  w  Środzie  Śląskiej  zaopiniowały  pozytywnie  ww. projekt  uchwały. 
Po czym otworzył dyskusję w punkcie. 

Skarbnik  Gminy  Środa  Śląska  Marcin  Popiuk:     tu  też  jedna  autopoprawka,  chodzi 
o zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 59 632,00 zł, to jest zaznaczone kolorem. I chodzi 
o dochody  oświaty,  szkoły  i  przedszkola  pozyskały  dofinansowanie  do  szkoleń  nauczycieli 
i darowiznę w kwocie 5 000,00 zł, razem to jest to 59 632,00 zł i zwiększamy w załączniku numer 1 
po stronie dochodów i w załączniku numer 2 po stronie wydatków w tej samej kwocie. Dziękuję 
bardzo. 
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski zamknął  dyskusję  i  poddał  pod  imienne  głosowanie  –  projekt  uchwały  nr  42/2025  – 
w sprawie zmiany budżetu Gminy Środa Śląska na 2025 r. - wraz z autopoprawkami. 
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę nr XVII/137/25 w sprawie zmiany budżetu 
Gminy Środa Śląska na 2025 r. 

5) projekt  uchwały  nr 43/2025  –  w sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  gminy 
Środa  Śląska  na  lata  2025  –  2041,  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej 
Bielski, który poinformował, że stałe komisje Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej zaopiniowały 
pozytywnie ww. projekt uchwały. Po czym otworzył dyskusję w punkcie. 

Skarbnik Gminy Środa Śląska Marcin Popiuk:    tu analogiczna autopoprawka jak do projektu 
budżetu. Państwo już wiecie, że wieloletnia prognoza finansowa i budżet muszą być skorelowane, 
także  tu  również  zwiększamy  dochody  i  wydatki  o  tę  kwotę  59 632,00  zł.  I  zmiana  jest  w 
załączniku 1 w punkcie 1.1.1, 1.1.4., to są dochody i w punkcie 2 i w punkcie 2.1, zwiększenia o tę 
kwotę analogicznie jak w budżecie. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski zamknął  dyskusję  i  poddał  pod  imienne  głosowanie  –  projekt  uchwały  nr  43/2025  – 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Środa Śląska na lata 2025 – 2041 - wraz 
z autopoprawkami.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
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Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska 

Rada  Miejska  w  Środzie  Śląskiej  podjęła  uchwałę  nr  XVII/138/25 w sprawie  zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Środa Śląska na lata 2025 – 2041. 

6) projekt uchwały nr 44/2025 –  zmieniający uchwałę Nr V/45/07 Rady Miejskiej  w Środzie 
Śląskiej z dnia 28 lutego 2007 roku w sprawie zasad ustalenia diet dla sołtysów,  przedstawił 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski, który poinformował, że stałe komisje Rady 
Miejskiej w Środzie Śląskiej zaopiniowały pozytywnie ww. projekt uchwały. Po czym otworzył 
dyskusję w punkcie. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski zamknął  dyskusję  i  poddał  pod  imienne  głosowanie  –  projekt  uchwały  nr  44/2025  –
zmieniający uchwałę Nr V/45/07 Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej z dnia 28 lutego 2007 roku 
w sprawie zasad ustalenia diet dla sołtysów.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska 

Rada  Miejska  w  Środzie  Śląskiej  podjęła  uchwałę  nr  XVII/139/25 zmieniającą  uchwałę 
Nr V/45/07 Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej z dnia 28 lutego 2007 roku w sprawie zasad 
ustalenia diet dla sołtysów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski zamknął punkt obrad. 
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AD.7.           Interpelacje i zapytania.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski otworzył dyskusję w punkcie i zapytał, czy ktoś 
z radnych chce złożyć pisemną interpelację lub zapytanie?

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski 
zamknął punkt obrad.

AD.8.           Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2024 r.   

„Sprawozdanie z realizacji zadań z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 
za 2024 r.” - stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski  otworzył punkt obrad, po czym przypomniał 
radnym, że otrzymali drogą elektroniczną powyższe Sprawozdanie. Następnie otworzył dyskusję 
w punkcie. 

Po czym głos zabrała Pani Mariola Staszczak Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Środzie Śląskiej:          Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo, 
w imieniu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, pragnę przedstawić Państwu sprawozdanie z 
realizacji zadań ustawy o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 2024. Materiały, 
które Państwo otrzymaliście oczywiście zawierają szczegółowy opis tych działań w tym zakresie. 
Ja pozwolę sobie tylko na krótkie podsumowanie z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemu 
pieczy  zastępczej  za  rok  2024.  Celem i  założeniem niniejszej  ustawy jest  pomoc  rodzinom w 
kryzysie i stworzenie dzieciom warunków do prawidłowego rozwoju. Rodzinom mającym trudność 
w opiece nad dziećmi, zgodnie z przepisami ustawy udziela się wsparcia w formie pracy z rodziną 
oraz  pomocy w opiece  i  wychowaniu  dziecka.  Z  kolei  system pieczy zastępczej  ma zapewnić 
czasową opiekę nad dziećmi, gdzie rodziny nie są w stanie jej sprawować. Odbywa się to głównie  
w obrębie dwóch form – rodzinnej pieczy zastępczej i instytucjonalnej pieczy zastępczej. W 2024 
roku w rodzinnej pieczy zastępczej umieszczonych było 44 dzieci, natomiast w instytucjonalnej 14 
dzieci.  Obie  formy  wymagają  orzeczenia  sądu,  a  piecza  zastępcza  ma  na  celu  co  do  zasady 
charakter tymczasowy i preferowany jest powrót dziecka do rodzin biologicznych. W 2024 roku 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zatrudniał jednego asystenta rodziny, który udzielił wsparcia i 
współpracował  z  12  rodzinami,  gdzie  przybywało  29  dzieci.  Asystent  rodziny  pełni  w  tych 
rodzinach funkcję pomocnika, mediatora i doradcy, towarzyszy, wspiera oraz aktywizuje rodzinę. 
Podejmuje  również  działania  zmierzające  do  poprawy  wzajemnych  relacji  wewnątrz  rodziny, 
motywuje do dokonania pozytywnych zmian w kwestii poczucia własnej możliwości i zasobów. 
Jeżeli  chodzi  o wsparcie w zakresie pieczy zastępczej,  w 2024 roku wyglądało to następująco. 
Liczba dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej nie uległa jakimś znaczącym zmianom, wręcz 
zmalała o jedno dziecko w porównaniu do roku 2023, co wskazuje na względnie stabilne potrzeby 
w  tym  zakresie.  W  2024  roku  w  pieczy  zastępczej  przybywało  łącznie  58  dzieci.  Działania 
profilaktyczne i interwencyjne, w 2024 roku ośrodek zrealizował szereg działań prewencyjnych, 
mających na celu zapobiegania kryzysom w rodzinach. Działania te obejmowały m.in. warsztaty 
dla  rodziców,  konsultacje,  a  także  wspólne  sesje  z  rodzinami,  które  mogłyby  trafić  do  pieczy 
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zastępczej.  W  2024  roku  odbyło  się  9  spotkań  treningów  kompetencji  wychowawczych 
zorganizowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Uczestnikami tych warsztatów były 
rodziny objęte wsparciem m.in.  asystenta rodziny, ogółem było to 5 osób. Zorganizowane były 
również  indywidualne  sesje  treningów  i  z  nich  skorzystały  3  osoby.  Warsztaty  kompetencji 
wychowawczych  dotyczyły  najczęściej  stosowania  właściwych  metod  wychowawczych, 
prawidłowej  komunikacji  w  rodzinie,  pełnienia  ról  rodzicielskich,  kształtowania  wartości 
rodzinnych i potrzeb wynikających z rozwoju dzieci. Jeżeli chodzi o wnioski końcowe, to na pewno 
istnieje  potrzeba  dalszej  adaptacji  systemu  wsparcia  do  zmieniających  się  realiów  i  potrzeb 
społecznych. Należy wciąż dostosowywać działania do dynamicznych potrzeb rodzin i  dzieci w 
tym zakresie. Konieczna jest dalsza współpraca osób i jednostek organizacyjnych na terenie gminy 
działających na rzecz rodzin i dzieci, które stworzą interdyscyplinarne systemy wsparcia środowisk 
odpowiedzialnych za kompleksową pomoc dla rodzin będących w sytuacjach kryzysowych. Na tym 
bym zakończyła. Dziękuję za uwagę i oczywiście jednocześnie proszę o przyjęcie sprawozdania. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski zamknął dyskusje w punkcie i poddał pod imienne głosowanie - „Sprawozdanie z realizacji 
zadań z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2024 r.”. 
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska 

 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski  stwierdził,  że  w  wyniku  głosowania  Rada 
Miejska przyjęła przedmiotowe Sprawozdanie. Po czym zamknął punkt obrad. 

AD.9.           Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Środzie   
Śląskiej za     2024 rok.   

„Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Środzie  Śląskiej 
za 2024  rok  oraz  potrzeb  w  zakresie  pomocy  społecznej”  -  stanowi  załącznik  nr  5 
do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski  otworzył punkt obrad, po czym przypomniał 
radnym, że otrzymali drogą elektroniczną powyższe Sprawozdanie. Następnie otworzył dyskusję 

 12



w tym punkcie obrad i oddał głos Pani Marioli Staszczak Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej.

Wobec powyższego Pani Mariola Staszczak Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Środzie Śląskiej zabrała głos, stwierdzając:               Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka  
Rado, Szanowni Państwo, na Państwa ręce zostało złożone sprawozdanie z działalności Gminnego 
Środka  Pomocy  Społecznej  w  Środzie  Śląskiej  za  rok  2024  oraz  potrzeb  w  zakresie  pomocy 
społecznej  na  terenie  naszej  gminy.  Dokument  ten  jest  elementem  realizacji  ustawowego 
obowiązku, ale przede wszystkim stanowi podsumowanie działań podejmowanych przez GOPS w 
2024 roku na rzecz mieszkańców znajdujących się w trudnej sytuacji życiowej. Zawarte w nim 
dane  pozwalają  nie  tylko  ocenić  skalę  udzielanej  pomocy,  ale  też  wyciągnąć  wnioski  co  do 
przyszłych  potrzeb  i  kierunków  działań.  Pragnę  zaznaczyć,  że  otrzymali  Państwo  wcześniej 
kompletne materiały, które zawierają szczegółowe informacje, dane liczbowe oraz opisy, dlatego 
dziś przedstawię jedynie najważniejsze kwestie w formie takiego syntetycznego podsumowania. 
Jeżeli chodzi o wydatki GOPS-u 2024, to całkowite wydatki wynosiły 15 429 861,58 zł, wydatki te 
składały się ze środków Gminy i Wojewody, gdzie środki własne Gminy stanowiły około 28,5% 
całkowitych wydatków, natomiast środki przekazane przez Wojewodę stanowiły 71,5% i opiewały 
na kwotę ponad 11 000 000,00 zł, jeżeli chodzi o kwotę, którą Gmina partycypowała to było to 
4 405 370,80 zł. Jak wynika z tego zestawienia, zdecydowana większość środków na zadania była 
finansowana ze środków Wojewody w ramach rządowych programów i dotacji, przy jednoczesnym 
istotnym udziale finansowym Gminy. Jeżeli chodzi o liczbę osób objętych pomocą społeczną w 
2024 roku,  to  objęto 229 rodzin  tą  pomocą,  łącznie  w tych rodzinach było 346 osób,  wydano 
łącznie  484  decyzje  administracyjne.  Pomoc  udzielana  była  przy  jednoczesnym  spełnieniu 
kryterium  dochodowego  oraz  ustawowych  przesłanek,  takich  jak  ubóstwo,  bezrobocie  czy 
niepełnosprawność.  Rodzaj  i  forma  pomocy  społecznej  zależała  i  zależy  od  indywidualnych 
okoliczności  i  potrzeb  osób  czy  rodzin,  które  uzasadniają  jej  udzielenie  i  mieszczą  się  w 
możliwościach  pomocy  społecznej.  Pomoc  może  mieć  formę  finansową  w  postaci  zasiłków 
celowych, okresowych czy stałych, rzeczową, czyli żywność, odzież, sprzęty, usługową, np. usługi 
opiekuńcze, praca socjalna, doradztwo i poradnictwo psychologiczne. W 2024 roku realizowano 
liczne  programy  rządowe  i  lokalne,  m.in.  pomoc  żywnościową,  usługi  opiekuńcze,  wsparcie 
asystentów  rodziny,  prace  społecznie  użyteczne.  Gminny  Ośrodek  w  2024  roku  kontynuował 
również szereg zadań pomocowych, m.in. obsługę dodatku mieszkaniowego, świadczeń rodzinnych 
wraz  z  dodatkami,  fundusz  alimentacyjny,  prowadził  postępowania  wobec  dłużników 
alimentacyjnych,  zapewniał  obsługę  organizacyjno-techniczną  Zespołu  Interdyscyplinarnego  do 
spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz brał udział w grupach roboczych, przyznawał i 
wypłacał świadczenia wychowawcze, świadczenia rodzicielskie, świadczenie za życiem, zajmował 
się  również  obsługą  Karty  Dużej  Rodziny,  Średzkiej  Karty  Dużej  Rodziny.  Wydawaliśmy 
zaświadczenia o dochodzie do czystego powietrza, przyznawaliśmy i wypłacaliśmy świadczenia 
rodzinne  dla  obywateli  Ukrainy,  realizowaliśmy  w  ramach  GOPS  również  dodatkowe  zadania 
zlecone z administracji rządowej, to jest prowadzono postępowania administracyjne i wypłaty w 
ramach  refundacji  VAT  za  dostarczone  paliwo  gazowe,  znane  jako  dodatek  gazowy,  dodatek 
osłonowy,  to  była  kontynuacja  z  lat  ubiegłych  oraz  bon  energetyczny.  Jeśli  chodzi  o  jakieś 
zidentyfikowane potrzeby społeczne, to zauważyłabym wzrost potrzeb społecznych, szczególnie w 
zakresie wsparcia osób starszych i samotnych. Niezbędna jest więc kontynuacja dotychczasowych 
działań na rzecz seniorów w ramach Dziennego Domu Seniora, a także dalsze wsparcie powstałej w 
zeszłym roku Średzkiej Rady Seniorów w jej inicjatywach na rzecz środowisk senioralnych z naszej 
Gminy. Konieczność wsparcia kadry ośrodka, potrzeby mieszkańców rosną i zmieniają się, a w 
obszarze  zatrudnienia  GOPS  w  2024  roku  zauważyć  można  spadek  zatrudnienia,  co  w 
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konsekwencji może z czasem wpłynąć na czas reakcji i  jakość udzielanego wsparcia. Wskazuje 
również  na  konieczność  stałego podnoszenia  kwalifikacji  i  kompetencji  kadry  ośrodka,  w celu 
zapewnienia  stałego  podnoszenia  poziomu  świadczonych  usług.  Konieczna  jest  kontynuacja 
projektów  fakultatywnych  poprzez  podejmowanie  inicjatyw  i  projektów.  Działania  dodatkowe 
przyniosły konkretne efekty w postaci  poprawy sytuacji  wielu rodzin i  wzmocnienia  lokalnych 
więzi  społecznych.  Chciałabym  krótko  odnieść  się  do  kwestii  potrzeb  lokalowych  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej. Obecnie trwają już prace remontowe, związane ze zmianą lokalizacji, 
dlatego na tym etapie nie zgłaszam tej kwestii jako pilnej potrzeby, bowiem potrzeby te zostały 
uwzględnione w bieżących planach. Podsumowując, rok 2024 pokazał, że GOPS w Środzie Śląskiej 
nie  tylko  realizuje  obowiązki  wynikające  z  przepisów  ustawy,  ale  także  stara  się  aktywnie 
odpowiadać  na  lokalne  potrzeby.  Wymaga  to  jednak  stabilnego  finansowania  rozwoju  kadry  i 
dalszego wsparcia ze strony samorządów. Dziękuję za dotychczasowe wsparcie i proszę o dalszą 
współpracę w zakresie rozwoju systemu pomocy społecznej w naszej Gminie. Jednocześnie proszę 
o przyjęcie niniejszego Sprawozdania. Dziękuję.

Następnie głos w dyskusji zabrali:

Mieszkaniec Środy Śląskiej:      moje nazwisko Wiatyk, ja tu słyszałem, że też jakaś pomoc dla 
Ukraińców jest. O co chodzi tutaj i w jakim zakresie ta pomoc jest dla Ukraińców? Ja powiem o co 
chodzi, bo ja przyjechałem z Niemiec i ja pracowałem tam przez 8 lat. Jadąc tam, podjąłem pracę,  
podatki płacę i nikt mi nic nie pomagał. Przyjeżdżają tutaj do nas i oni oczekują jakiejś pomocy. 
Pracujesz, nie ma problemu. Płacisz podatki, mieszkaj sobie, wszystko. Za mieszkanie musiałem 
zapłacić sam, zarobiłem, zapłaciłem. Jeżeli nie pracujesz, to nie masz. A oni przyjeżdżają tutaj do 
nas i chcą! Dyj, dyj, dyj! Na jakiej podstawie, jakim prawem? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski:     to było pytanie, tak?  Jeśli Pani Dyrektor 
chciałaby się odnieść to (...) 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Środzie Śląskiej Mariola Staszczak:   
odnosząc  się,  chcę  od  razu  Pana  uspokoić,  świadczenia  rodzinne  dla  obywateli  Ukrainy  są 
świadczone tylko dla osób, które przebywają tutaj legalnie i mają wpis, dostęp do rynku pracy, czyli 
osób pracujących. I faktycznie tych rodzin w 2024 roku było bodajże 12, z tego co pamiętam i 
naprawdę  są  to  osoby,  które  muszą  tutaj  przebywać  legalnie  i  pracować.  I  spełniają  kryteria 
dochodowe, tak jak, że tak powiem, w świadczeniach rodzinnych dotyczących polskich obywateli. 
Więc  nie  mówimy tutaj  o  szerokim dostępie  osób,  możliwe,  że  Pan to  myli  z  osobami,  które 
przybyły tutaj  w ramach konfliktu.  To nie jest  taka otwarta  pomoc,  jest  to regulowane ustawą, 
muszą spełniać konkretne kryteria, muszą tu przybywać przede wszystkim legalnie, muszą mieć 
wydane pozwolenia na pobyt, z tym właśnie takim wskazaniem dostęp do rynku pracy, czyli jest to 
typowo skierowane do osób, które podejmują tutaj pracę, odprowadzają podatki, to o czym Pan 
mówił, także myślę, że (...)      

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski zamknął 
dyskusje w punkcie i poddał pod imienne głosowanie - „Sprawozdanie z działalności Gminnego 
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Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Środzie  Śląskiej  za 2024  rok  oraz  potrzeb  w zakresie  pomocy 
społecznej”. 
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska 

 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski  stwierdził,  że  w  wyniku  głosowania  Rada 
Miejska przyjęła przedmiotowe Sprawozdanie. Po czym zamknął punkt obrad. 

AD.10.           Ocena zasobów pomocy społecznej za 2024 rok.   

„Ocena zasobów pomocy społecznej  za  2024  rok” -  stanowi  załącznik  nr 6 do  niniejszego 
protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski  otworzył punkt obrad, po czym przypomniał 
radnym, że otrzymali drogą elektroniczną powyższą Ocenę. Następnie otworzył dyskusję w tym 
punkcie  obrad  i  oddał  głos  Pani  Marioli  Staszczak  Dyrektorowi  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej.

Wobec powyższego Pani Mariola Staszczak Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Środzie Śląskiej zabrała głos, stwierdzając:           Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, 
chciałabym przedstawić Państwu takie wnioski z oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 
Może najpierw powiem, że  ocena jest  sporządzana na podstawie danych statystycznych,  nawet 
Państwo zwrócili na pewno uwagę, że już sama ocena zawiera wiele takich danych statystycznych, 
słupków. Pokazuje to też, jak GOPS w Środzie Śląskiej wygląda na tle Polski, naszego regionu, 
województwa. Więc jest  to stricte związane z naszymi takimi zasobami dokumentacyjnymi, ale 
związanymi z naszymi programami, na których pracujemy, stamtąd są wyciągane te informacje. 
Ocena zasobów to coroczny dokument przygotowywany na rzecz Gminy przez tutejszy ośrodek, 
który zawiera właśnie analizę dostępnych zasobów służących realizacji zadań w obszarze pomocy 
społecznej,  czyli  kadry,  instytucji,  usług,  programów  oraz  środków  finansowych.  Myślę,  że 
Państwo zapoznali  się  z  szeroką  dokumentacją,  dlatego  proszę  o  przyjęcie  tego  sprawozdania. 
Dziękuję bardzo. 
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski zamknął dyskusje w punkcie i poddał pod imienne głosowanie - „Ocena zasobów pomocy 
społecznej za 2024 rok”. 
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska 

 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski  stwierdził,  że  w  wyniku  głosowania  Rada 
Miejska przyjęła powyższą Ocenę. Po czym zamknął punkt obrad. 

AD.11.           Sprawozdanie  Burmistrza  Środy  Śląskiej  z     wykonania  uchwał  Rady  Miejskie   
w     Środzie     Śląskiej za I kwartał 2025 roku.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski  przypomniał,  że  radni  otrzymali  drogą 
elektroniczną powyższe Sprawozdanie i poprosił o zadawanie pytań. Następnie otworzył dyskusję 
w punkcie. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 
Bielski  zamknął dyskusję w punkcie.  Następnie poddał pod imienne głosowanie - „Sprawozdanie 
Burmistrza  Środy  Śląska  z  wykonania  uchwał  Rady  Miejskiej  w Środzie  Śląskiej  za I  kwartał 
2025 roku”, które zostało przyjęte przez radnych.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska 
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski  stwierdził,  że  w  wyniku  głosowania  Rada 
Miejska przyjęła przedmiotowe Sprawozdanie. Po czym zamknął punkt obrad.

AD.11.           Sprawozdanie z działalności Burmistrza Środy Śląskiej w okresie między sesjami.   

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski  przypomniał,  że  radni  drogą  elektroniczną 
otrzymali  powyższe  Sprawozdanie  i  poprosił  o  zadawanie  pytań.  Następnie  otworzył  dyskusję 
w punkcie. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski:       pozwolę  sobie  zadać  kilka  pytań.  I 
pierwsze pytanie, na stronie 3 jest takie sformułowanie jak, dokonano inwentaryzacji w sprawie 
zasobu,  sposobu zagospodarowania  i  użytkowania  działek gminnych.  Wpływają  odpowiedzi  od 
sołtysów na  przesłane  zapytanie.  Chciałbym zapytać  na  jaki  temat,  co  jest  przedmiotem?  Pan 
Zastępca Burmistrza. 

Zastępca  Burmistrza  Środy  Śląskiej  Marcin  Brzeziński:   Panie  Przewodniczący,  gdy 
przyszliśmy do Urzędu, zrobiliśmy taką inwentaryzację zasobów gruntowych gminy pod dwoma 
kątami. Oczywiście zasobów możliwych do sprzedaży, przeznaczenia na działki, pod mieszkania, 
pod budownictwo jednorodzinne, ale w trakcie tej inwentaryzacji dostrzegliśmy dużo działek nie 
tylko takich budowlanych, ale również na terenach rolnych, co do których nie mieliśmy wiedzy, a  
jak wiemy, gmina jest gospodarzem swojego mienia, ale użytkownicy, którzy użytkują w złej lub 
dobrej  wierze,  mają  prawo zasiedzenia.  I  my po prostu  chcemy zinwentaryzować,  zapytaliśmy 
sołtysów,  które  działki,  jak  to  wygląda,  bo  nie  na  wszystkie  działki  gmina  posiada  umowy 
dzierżawy. I chcemy uniknąć w przyszłości takiej sytuacji, że, a już mamy kilka spraw w toku, że 
mieszkańcy będą zgłaszać zasiedzenie i dochodzić do tego, że to jednak już nie jest gminne pole, 
tylko moje, bo ja je uprawiałem. I to są takie dwa powody. Czyli  zinwentaryzowanie zasobów 
takich własnościowych pod kątem ich zbycia, ale też pod kątem takim, żeby wiedzieć co mamy i 
uporządkować, bo nie do końca to wszystko jest takie jasne i oczywiste. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski:     mam kolejne pytanie, punkt 14, w sprawach 
inwestycyjnych „Budowa ciągu pieszo rowerowego przy ulicy Winogronowej”, bardzo cieszy mnie 
ta inwestycja i pytanie formalne, czy tam już, bo widzę, że mieszkańcy używają, czy można już 
formalnie i bez przeszkód używać tego ciągu pieszo-rowerowego? 

Zastępca Burmistrza Środy Śląskiej Marcin Brzeziński:    to myślę, że Pan Kierownik, bo Pan 
Kierownik tutaj zna temat na bieżąco. 
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Kierownik Wydziału Inwestycji Marcin Salmanowicz:      Panie Przewodniczący, Szanowna 
Rado, jak już widzieliśmy masa asfaltowa na ciągu pieszo jest wylana, są drobne usterki, mogą 
mieszkańcy już korzystać. Zostało jeszcze tylko wykonać malowanki i mają dohumusować z boku, 
bo jeszcze nie odebrany jest pas drogowy, ale już mieszkańcy do szkoły mogą chodzić. Jest jakby 
odebrane z drobnymi usterkami, ale przy użytkowaniu nie przeszkadzają te usterki.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski:     czyli  dzieci  z  ulicy  Sikorskiego, 
Winogronowej, z tych północnych rubieży miasta mogą śmiało korzystać, dojeżdżać do szkoły. 

Kierownik Wydziału Inwestycji Marcin Salmanowicz:    sama nawierzchnia jest odebrana, tylko 
jeszcze zagospodarowanie terenu do poprawy. 

Zastępca Burmistrza Środy Śląskiej Marcin Brzeziński:      a jakby Pan jeszcze powiedział o ul. 
Jabłkowej i tam zakończeniu. 

Kierownik Wydziału Inwestycji Marcin Salmanowicz:  na dzień dzisiejszy jeszcze tego nie ma, 
ale  w ciągu ulicy  Jabłkowej  też  będzie  ciąg  pieszo-rowerowy i  dojazd  do działek  w kierunku 
Komornik.  Również już  jest  podpisany protokół  konieczności  z  firmą Strabag,  która  wykonuje 
Jabłkową, żeby dorobiła ciąg, żeby połączyć z tym przejściem na Sikorskiego, który połączy też 
ciąg aż do stacji kolejowej. Także będziemy mieli zachowany bezpieczny ciąg pieszo-rowerowy, aż 
od  stacji  kolejowej  do  Komornik  albo  do  Winogronowej  do  szkoły.  Także  wszystko  będzie 
połączone. Myślę, że do lipca najpóźniej wszystkie te ciągi będą odebrane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski:      kolejne pytanie już dotyczy Pani Kierownik 
Wydziału Funduszy Zewnętrznych. W punkcie 9 napisano, przygotowanie i złożenie wniosków o 
dofinansowanie w naborze ogłoszonym przez LGD Kraina Łęgów Odrzańskich. Czy można poznać 
więcej szczegółów na ten temat? Co to za projekt? 

Kierownika Funduszy Zewnętrznych, Strategii i Transportu Publicznego Katarzyna Kulesza:   
to jest  projekt dotyczący placu zabaw na Kajakach, tam w takiej  niecce niedaleko Specjalnego 
Ośrodka, to jest po prostu zagospodarowanie placem zabaw i jeszcze taką zielenią użytkową. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski:    dziękuję i jeszcze kolejne pytanie dotyczy 
punktu 12,  rozpoczęto pracę nad przygotowaniem programu profilaktyki zdrowotnej w zakresie 
wczesnego wykrywania wad wzroku wśród dzieci klas 1-3 szkół podstawowych w Gminie Środa 
Śląska. Więcej szczegółów poprosimy. 

Kierownika Funduszy Zewnętrznych, Strategii i Transportu Publicznego Katarzyna Kulesza:   
jeżeli chodzi o ten program, to jakby impulsem do przygotowania tego programu był nabór Urzędu 
Marszałkowskiego  na  programy  profilaktyczne,  które  są  w  50%  dofinansowane  z  budżetu 
Marszałka i zrodził się pomysł, żeby program profilaktyczny dotyczył właśnie dzieci i wad wzroku. 
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Mają nim być objęte dzieci w klasach 1-3 w szkołach podstawowych na terenie Gminy i szacujemy, 
że to będzie około 300 dzieci w skali roku. Okazało się, bo robiliśmy ten program wspólnie tutaj z 
optometrystą ze Środy Śląskiej, że koszt jakby realizacji tego programu też nie jest wysoki, bo w 
skali 2025 roku, to by było około 25 000,00 zł i w kolejnych latach podobnie. Więc ten program 
został przygotowany już przez nas już po okresie sprawozdawczym. Niestety on wymaga opinii 
Agencji  Technologii  Medycznych,  do których został  przesłany,  oni  mają  60 dni  na  ocenę tego 
programu, więc teraz czekamy na ewentualne uwagi. I jeżeli on zostanie pozytywnie zaopiniowany, 
do  końca  czerwca  złożymy wniosek  do  Urzędu  Marszałkowskiego  i  od  września  moglibyśmy 
rozpocząć realizację. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski:      i ostatnie pytanie, punkt 15, wspólnie z 
Dyrektorem Szkoły Podstawowej nr 3 oraz Dyrektorem Domu Kultury przygotowano i złożono 
wniosek  o  dofinansowanie  zadania  realizowanego  ze  środków  pozostających  w  dyspozycji 
Dyrektora  Narodowego  Centrum  Kultury  w  ramach  programu  Polsko-Ukraińska  wymiana 
młodzieży  2025  na  realizację  zadania  pod  nazwą „Nasze  Małe  Ojczyzny”,  tutaj  koszt  zadania 
wynosi 57 000,00 zł, wnioskowana kwota 51 000,00 zł, coś więcej o tym programie. 

Kierownika Funduszy Zewnętrznych, Strategii i Transportu Publicznego Katarzyna Kulesza:   
ten  program dotyczy wymiany polsko-ukraińskiej  z  naszą  gminą  partnerską,  czyli  z  Kamionką 
Buską, ze względu na sytuację geopolityczną, nie ma możliwości takiej stricte wymiany, czyli nasze 
dzieci na pewno za granicę nie wyjadą, więc jest to program dedykowany młodzieży z Ukrainy. 
Miałoby  tutaj  przyjechać  do  nas  20  osób  na  7  dni,  planujemy  to  na  początek  lipca,  więc 
spróbowaliśmy, to jest działanie, które i  tak jakby jest  realizowane przez nas, była chęć i  wola 
zorganizowania tego typu wymiany dla polskich i ukraińskich uczniów przez Szkołę Podstawową 
nr 3, więc podjęliśmy wyzwanie, czekamy na wyniki. 

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Bielski zamknął 
dyskusję w punkcie. Następnie poddał pod imienne głosowanie - „Sprawozdanie z działalności 
Burmistrza Środy Śląskiej w okresie od 16 marca 2025 roku do 15 kwietnia 2025 roku”.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 12 radnych):
za - 12
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Andrzej Bielski, Arkadiusz Hibner, Agnieszka Kogutek, Beata Kuriata, Bożena Lenartowicz, 
Grażyna Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, 
Sabina Wereszczyńska, Anna Wojtasińska-Żygadło

NIEOBECNI (3)
Zdzisław Kruszelnicki, Leszek Maciejewski, Aneta Słoniowska 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Bielski  stwierdził,  że  w  wyniku  głosowania  Rada 
Miejska przyjęła powyższe Sprawozdanie. Po czym zamknął punkt obrad. 
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